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Oœwiadczenie skierowane do ministra sprawiedliwoœci, prokuratora generalnego RP Andrzeja Czumy

Szanowny Panie Ministrze!
Dotychczas w polityce rozszerzania dostêpu do zawodów prawniczych mo¿na by³o zaobserwowaæ do-

bry kurs w stronê rozwiniêcia wachlarza mo¿liwoœci dla osób chc¹cych œwiadczyæ us³ugi, poradnictwo
i prawne zastêpstwo procesowe przed ró¿nymi organami. Niestety, ostatnio oprócz deklaracji s³ownych
nie widaæ ¿adnych merytorycznych posuniêæ prawno-ustawodawczych zmierzaj¹cych w tym kierunku.
Zasadniczo dobry projekt licencji prawniczych nie jest realizowany. M³odzi prawnicy oraz studenci kie-
runków prawniczych z nadziej¹ obserwowali zachodz¹ce zmiany maj¹ce na celu rekorporalizacjê zawo-
dów prawniczych. P³atnoœæ aplikowania w korporacji (oko³o 3–4 tysiêcy z³ za semestr) oraz egzaminów
rekrutacyjnych (oko³o 600 z³) nie pozwala ka¿demu na swobodne realizowanie swoich ¿yciowych planów.

Nasuwa siê pytanie, gdzie podzia³y siê zamiary oraz chêæ otwarcia zawodów prawniczych. Nale¿y jed-
nakowo¿ pamiêtaæ, i¿ liczba obywateli przypadaj¹ca na jednego prawnika czynnego zawodowo, którego
umiejêtnoœci zosta³y usankcjonowane poprzez wpisanie na listy adwokatów b¹dŸ radców prawnych,
w porównaniu z krajami Unii Europejskiej jest u nas zaskakuj¹co wysoka.

Z powa¿aniem
Andrzej Grzyb




